
 

Aan het College van B&W     

p/a Postbus 6005  

5960 AA Horst 

 

Horst, 7 februari 2019  

Betreft: schriftelijke vragen m.b.t. capaciteit mestverwerking 

 

Geacht college van B&W, 

 

Vorig jaar heb ik aandacht gevraagd voor de toename van de capaciteit aan mestverwerking (via o.a. 

mestvergisting) in de gemeente Horst aan de Maas. En ik was blij dat de heren Bouten (PvdA) en 

Weijs (CDA) in de gemeenteraadsvergadering van 29 januari jl. ook wezen op de komst van een 

overschot aan mestverwerkingsinstallaties in Horst aan de Maas. Daarbij kan onder andere gewezen 

worden op de installaties bij Ashorst, de uitbreidingsplannen van Willems in America, de bouw van 

een mestvergistingsinstallatie bij het NGB en de plannen van RMS voor de verwerking van maar liefst 

600.000 ton mest. Daarnaast lijkt het erop dat de mestverwerking op de Kulbergweg in America, 

waar nu maximaal 8000 ton wordt verwerkt, fors wordt uitgebreid. Toentertijd wees ik er op dat 

Horst aan de Maas het mestputje van de regio zou worden en – terecht – wijzen Bouten en Weijs er 

op dat we – als alles zo door gaat als in de plannen naar voren is gekomen – zelfs het mestputje 

wordt van Zuid-Oost Nederland. 

 

Ik heb naar aanleiding van bovenstaande al vaker gevraagd om duidelijk te maken hoeveel capaciteit 

er op dit moment al is in Horst aan de Maas met betrekking tot mestverwerking. We hebben daar 

wel antwoord op gekregen maar we hebben nog steeds geen informatie over de hoeveelheid die nu 

in Horst wordt geproduceerd. Toch is het mijn inziens van belang wél te weten hoeveel capaciteit er 

op dit moment is vergund, hoeveel capaciteit zogenaamd ‘in de pijplijn zit” en hoeveel men in deze 

gemeente produceert, mede om te kunnen bepalen of eventuele uitbreidingen nodig zijn en zo niet, 

om maatregelen te nemen om verdere uitbreiding tegen te gaan. 

 

Om misverstanden te voorkomen: de SP is om diverse redenen geen voorstander van de 

mestverwerking zoals die momenteel plaats vindt, omdat die feitelijk geen oplossing biedt voor het 

mestoverschot (vanwege de toevoeging van coproducten, neemt de omvang feitelijk toe; de 

schadelijke stoffen in de mest in de vorm van mineralen verdwijnt niet en moet alsnog verwerkt 

worden op het land; de energieopbrengst is relatief gezien gering en de installaties zijn alleen 

rendabel als gevolg van de overheidssubsidie!). Feitelijk is er maar één oplossing: minder dieren. Dit 

geschreven hebbende, wil ik terugkeren naar het onderwerp, waar het in deze brief om gaat: de 

capaciteit van de mestverwerking in Horst aan de Maas. Daartoe de volgende vragen (die deels 

aansluiten op de vragen die geformuleerd zijn door de heren Bouten en Weijs): 

 

1. Wilt u aangeven wat er (aan capaciteit) vergund is in de gemeente Horst aan de Maas per 1-

1-2019? 

2. Wilt u aangeven hoeveel mest er geproduceerd wordt in de gemeente Horst aan de Maas? 

3. Wilt u aangeven hoeveel mest er via mestvergisting/biogasinstallaties en andere 

mestverwerkers daadwerkelijk verwerkt wordt in Horst aan de Maas? 



4. Wilt u aangeven welke initiatieven op dit moment bij u bekend (maar nog niet gerealiseerd) 

zijn voor verwerking van mest en hoeveel capaciteit dat met zich mee zal brengen (in Horst 

aan de Maas)? In het bijzonder wil we ook meer weten over het initiatief op de Kulbergweg 

in America. 

5. Wilt u aangeven wat uiteindelijk – op basis van voorgaande gegevens – het eventuele 

overschot aan verwerkingscapaciteit wordt binnen Horst aan de Maas? 

 

Indien de antwoorden op voorgaande vragen mijn vermoeden bevestigen dat er een groot overschot 

aan verwerkingscapaciteit bestaat en/of gaat ontstaan in Horst aan de Maas, bent u dan bereid: 

1. Te bevorderen dat er een “stand still” gerealiseerd wordt met betrekking tot de groei aan 

mestverwerking binnen de grenzen van Horst aan de Maas en voor zover de gemeente daar 

invloed op uit kan oefenen, ook binnen de regio Noord-Limburg; 

2. Voor zover nodig contact op te nemen met andere overheden die als vergunningverlener 

bevoegd zijn m.b.t. een aantal geopenbaarde initiatieven, om vanuit die overheden ook een 

“stand still” te realiseren, eventueel in samenspraak met initiatiefnemers; 

3. In ieder geval te bewerkstelligen als een “stand still” niet te realiseren valt, slechts 

mestverwerkingsinstallaties te accepteren, voor zover zij bereidt zijn zich te vestigen op het 

“agrarisch industrieterrein” binnen Greenport? 

 

Ik wil u bij dezen verzoeken deze vragen de komende dinsdag te beantwoorden en de verstrekte 

informatie in een later stadium middels een RIB vast te leggen en aan de raad te verstrekken. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

Thijs Lenssen 

(namens de SP-fractie) 


